
Zápis z jednání Knihovní rady dne 10. prosince 2010 

 

 

 

Přítomni: prof. Bezoušek, Ing. Holá, Ing. Klápšťová, prof. Lenderová, prof. Mikulášek, doc. 

Machalíková, doc. Molková, doc. Obršálová, Mgr. Prochásková, prof. Tichý 

 

Omluveni: Mgr. Matušková  

 

Nepřítomni: doc. Beneš, prof. Čapek, Mgr. Kaše 

 

 

Předsedkyně Knihovní rady, prorektorka pro vědu a tvůrčí činnost, doc. Molková přivítala 

účastníky a zahájila jednání. K předloţenému programu nebyly vzneseny ţádné připomínky. 

1. Informace o čerpání rozpočtu v roce 2010 a předpoklad rozpočtu v roce 2011  

K 31. 10. 2010 bylo vyčerpáno téměř 96 %, protoţe došlo ke krácení o 256 tis. Kč. Největší 

poloţku rozpočtu kromě mezd činí povinné příspěvky na konsorciální elektronické zdroje 

v rámci programu INFOZ. Podrobný rozpis těchto příspěvků je v příloze zápisu. Ing. Holá 

vznesla dotaz na důvod velkého meziročního zvýšení ceny za Web of Science. Vedoucí UK 

vysvětlila, ţe se jedná o důsledek meziročního nárůstu ceny zdroje, zvýšení DPH z 19 % na 

20 % a úhrady ceny za zdroj nositelem projektu (Knihovna Akademie věd ČR) v době 

nepříznivého kurzu Kč vůči USD. Ing. Klápšťová informovala o předpokládaném krácení 

rozpočtu pro rok 2011 o 10 %. Z tohoto důvodu bylo mimo jiné optimalizováno personální 

zabezpečení sluţeb UK a došlo ke sníţení pracovních úvazků o 0,75. Krácení rozpočtu se 

nejvíce projeví v oblasti nákupu knih. Doc. Molková doporučila co nejvíce vyuţívat k nákupu 

knih grantové zdroje.   

2. Akvizice knih  

Vedoucí UK informovala o problému při zajišťování literatury pro nově vyučované kurzy 

(týká se především některých kateder na FF). Doporučila větší vyuţití programu FRVŠ 

v kategorii F – inovace studijních předmětů a nabídla pomoc UK při přípravě grantů. UK 

připraví podle seznamu předběţnou kalkulaci a zjistí dostupnost poţadované literatury.  

Připomněla, aby řešitelé grantů předkládali poţadavky na nákup zahraniční literatury 

s dostatečným časovým předstihem, dodací lhůta je cca 1 měsíc + cca 10 dní je třeba 

k realizaci přeúčtování. 

Doporučila vyuţívat i pro české knihy nákupy prostřednictvím UK (pí Kocková), slevy při 

těchto nákupech jsou významné – např. pro vydavatelství Grada – 30 %.  

Upozornila na moţnost vyuţití dvou slevových akcí v rámci Mezinárodního kniţního veletrhu 

v Praze počátkem května (pro všechny fakulty) a v rámci tradiční výstavy zahraniční 

literatury pořádané Knihkupectvím Malé centrum na FChT počátkem června (literatura ze 

všech oborů kromě humanitních věd). 

Doc. Molková apelovala na rozšíření těchto informací na fakultách tak, aby byly slevy co 

nejvíce vyuţívány. 

 



3. Nová strategie prezentování výsledků vědecko-výzkumné činnosti UPa a 

zveřejňování publikovaných výsledků v režimu open access 

Doc. Molková krátce informovala o připravované strategii, především o dalším vyuţití 

bibliografických záznamů vkládaných do OBD s moţností připojení plných textů, následného 

importu do Digitální knihovny a zveřejnění publikovaných výsledků v souladu s pravidly 

vydavatelů v reţimu open access. Prof. Mikulášek v diskusi upozornil na moţné problémy. 

Doc. Molková zdůraznila, ţe v této fázi se jedná pouze o moţnost nikoli o povinnost ukládat 

do OBD plné texty. 

4. Informace o připravovaných seminářích pro práci s elektronickými informačními 

zdroji v rámci OP VpK projektu ICT rozvoj zaměstnanců UPa a podpora řízení 

vzdělávání (nositel IC UPa)  

Ing. Klápšťová krátce představila záměr projektu. Informovala o anketě, která proběhla na 

intranetu, a jejíţ výsledky potvrdily zájem o vzdělávání. Krátce se zmínila o připravované 

komponentě pro systém přihlašování na jednotlivé semináře. Vedoucí UK informovala 

o náplni seminářů pro vyuţívání elektronických informačních zdrojů, které budou připraveny 

ve variantě „základní“ a „pokročilá“, a to jak podle oborů, tak pro práci s hodnotícími 

databázemi Web of Science a Scopus. Bude připraveno také speciální školení pro práci 

s bibliografickými informacemi. Ing. Holá vznesla dotaz na cílovou skupinu. Ing. Klápšťová 

vysvětlila, ţe cílovou skupinou pro vykazování v projektu jsou zaměstnanci, ovšem školení je 

doporučováno také pro doktorandy a v případě dostatečných kapacit je moţná i účast 

pokročilých studentů magisterského studia. 

5. Různé 

Prof. Mikulášek informoval o datu letošní výstavy zahraniční literatury, která se bude konat 

na FChT v termínu 7. aţ 9. červen 2011. Dále vznesl dotaz na zařazení Scientific Papers do 

databáze Scopus. Doc. Molková odpověděla, ţe ţádost byla podána, výsledky zatím nejsou 

známy. 

 

Ţádné další náměty ani dotazy nebyly vzneseny, doc. Molková proto poděkovala přítomným 

za účast a jednání KR ukončila. 

 

 

 

 

 

Zapsala: I. Prochásková                      Schválila: doc. Ing. Tatiana Molková, Ph.D. 

 

 

 

 

 

 

Příloha: Vklady UPa do projektů na zpřístupňování elektronických informačních zdrojů 

v rámci programu INFOZ v letech 2009 (náklady roku 2010) a 2010 (náklady roku 2011). 

 

 

 

 



Zdroj v rámci INFOZ  náklady 2010 v Kč hrazeno 2010 (náklady 2011) v Kč 

Science Direct 
(Elsevier) 1 209 345 1 229 591 

      

Springer 203 779 207 805 

      

Scopus 247 634 237 790 

      

Web of Science 131 000 223 015 

      

Knovel 94 000 100 000 

      

Literature online 65 400 68 700 

      

Ekonomické báze 89 198 82 824 

      

CrossFire/Reaxys 183 206 228 659 

      

Scifinder 494 984 564 279 

      

Wiley + Blackwell 845 224 981 292 

      

JSTOR 119 130 29 640 

      

EBSCO 71 600 74 500 

      

IEEE  103 990 139 000 

      

ProQuest Central 73 732 136 400 

Celkem  3 932 222 4 303 495 

      

   Další konsorciální EIZ     

RSC 396 627 432 498 

ACS 250 414 270 164 

IOP 45 420 47 808 

Celkem 692 461 750 470 

 


